

Red Star

AWARD CITATION

- | | | |
|--|---|--|
| 1. | Surname, name and middle name | TARASOV IOSIF VSEVOLODOVICH |
| 2. | Rank | Major |
| 3. | Position and unit | Head of the 4th section, headquarters of 337 rifle "Lyuban" Bogdan Khmelnitsky order division. |
| is recommended for order "PATRIOTIC WAR I CLASS" | | |
| 4. | Birth year | 1902 |
| 5. | Nationality | Ukrainian |
| 6. | Party membership | VKP(b) member since 1926 |
| 7. | Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war | In Patriotic war fronts since 22.06.1941 |
| 8. | Wounds and contusions | None |
| 9. | In Red Army service since | 1931 |
| 10. | Drafted by which induction station | Regular troops |
| 11. | Previous awards | None |
| 12. | Awardee's and his family permanent home address | <i>intentionally obscured</i> |

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

On 07 February 1944, during our operation for elimination of the encircled enemy force near Korsun-Shevchenkivskyi, the enemy entered the village Shanderovka, where the the division headquarters were located. For the 4th headquarters section it meant that the secret documentation was in danger of being captured. Major TARASOV organised the section troops to defend against the surprise enemy attack. Under strong enemy artillery and mortar fire, he evacuated the secret documentation to a safe location, despite the fact that one of the two horses was wounded. Of his own initiative, he saved a box of topographic maps from falling into the enemy hands.

During the whole period of the division offensive operations, Major TARASOV efficiently organised his section. Thanks to this effort, the higher Command always had precise information on the state of our forces and its strength.

Despite enemy aerial bombardment, he managed to safe-keep all the secret documentation in the complicated conditions of the forced crossings over the rivers Southern Bug, Dneister, and Prut.

I recommend Major TARASOV for state award - order "PATRIOTIC WAR I CLASS".

CHIEF OF STAFF OF 337 RIFLE "LYUBAN" DIVISION

07 April 1944

Captain *signature* /NIKISHIN/



Order "PATRIOTIC WAR II CLASS"

II. Conclusion of the superiors

HE DESERVES ORDER "PATRIOTIC WAR I CLASS"
COMMANDER OF 337 RIFLE "LYUBAN" KHMELNITSKY ORDER DIVISION
GUARDS COLONEL *signature* /GOROBETS/

08 April 1944

III. Conclusion of Army Military Council

HE DESERVES ORDER "RED STAR"
COMMANDER OF 9 RIFLE CORPS
GUARDS MJ. GENERAL *signature* /SEMYONOV/

24 April 1944

IV. Conclusion of the Front Military Council

V. Conclusion of the award commission

VI. Award record

Awarded with order "PATRIOTIC WAR II CLASS" by the decree # 093/n issued by
27 Army on 14 June 1944.

Head of 2nd section of personnel department
Major of army service corps *signature* /ZHESTOV/

КСР 34

-1-

3905

Все графы заполните полностью

НАГРАДНОЙ ЛИСТ

- Фамилия, имя и отчество **ТАРАСОВ ИОСИФ ВСЕВОЛОДОВИЧ**
- Звание **М а й о р**
- Должность, часть **Начальник 4-го отделения Штаба 337 Стрелковой Лубненской ордена Богдана Хмельницкого дивизии**
- Представляется к **ордену ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ 1-й СТЕПЕНИ.**
- Год рождения **1902**
- Национальность **Украинец**
- Партийность **Чл. ВЛКСМ с 26 г.**
- Участие в гражданской войне, последующих боевых действиях по защите СССР и отечественной войне (где, когда) **на фронтах Отечественной войны с 22.6.1941 года**
- Имеет ли ранения и контузии в отечественной войне **не имеет.**
- С какого времени в Красной Армии **с 1934 года**
- Каким РВК призван **К а д р о в н и**
- Чем ранее награжден (за какие отличия) **не имеет**
- Постоянный домашний адрес представляемого и адрес родителей

орден орд. Отечественной войны

I. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг

7 февраля с.г. при уничтожении оружейной группировки противника в районе Корсунь-Шевченковский, противник ворвался в село ШЕНДРОВКА, где дислоцировался штаб. Для 4-го Отделения создавалась опасность захвата секретных документов противника. Майор ТАРАСОВ мобилизовав личный состав отделения для отражения внезапного подхода противника к документам под сильным артиллерийским, минометным и пулеметным огнем противника вынес секретные документы в безопасное место. В то же время, несмотря на то, что в упряжке под секретными документами одна лошадь была ранена, по личной инициативе спас от захвата противником ящик с топографическими картами, топографического отделения дивизии.

На протяжении всего наступательного периода дивизии Майор ТАРАСОВ умело организовал работу отделения, благодаря чему командование всегда располагало точными данными о наличии боевых ресурсов.

В трудных условиях переправы через реки Южный Буг, Днестр и Прут при наличии бомбежки противника сохранил всю документацию отделения.

Кодатайство о награждении майора ТАРАСОВА орденом ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ 1-й СТЕПЕНИ.

НАЧАЛЬНИК ШТАБА 337 СТРЕЛКОВОЙ ЛУБНЕНСКОЙ
ОРДЕНА БОГДАНА ХМЕЛЬНИЦКОГО ДИВИЗИИ
ПОДПОЛКОВНИК

(И И К И Ш И Н)

"7" апреля 1944 года.

Командир (начальник)

(звание)

II. Заключение вышестоящих начальников

Достоин награждения орденом **ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ 1-й СТЕПЕНИ**

КОМАНДИР 337 СТРЕЛКОВОЙ ДУБЕНСКОЙ ОРДЕНА
БОГДАНА ХМЕЛЬНИЦКОГО ДИВИЗИИ
ГВАРДИИ ПОЛКОВНИК *Горобец* (ГОРОБЕЦ)

" *1* " апреля 1944 г. Командир (начальник) _____ (звание)
194 г.

III. Заключение Военного Совета Армии

Достоин Правительственной награды - ордена **КРАСНОЙ ЗВЕЗДЫ**

КОМАНДИР КОМПЬЮСА
ГВАРДИИ **ПОЛКОВНИК** *Семедов* /СЕМЕДОВ/

" *24* " апреля 1944 г. _____ (звание)
194 г.

Командующий Армией _____ (звание) Член Военного Совета _____ (звание)
Начальник штаба _____ (звание)

IV. Заключение Военного Совета фронта (округа)

Командующий _____ (звание) Член Военного Совета _____ (звание)
" _____ 194 г.

V. Заключение наградной комиссии НКО

Председатель _____

Члены

1. _____
2. _____
3. _____

награжден *Орден Отечественной войны II степени*

Приказ войскам *27* - армия VI. Отметка о награждении

от *14* - *15* 1944 г. *093*

Начальник 2 отделения О. К. *Майор а. е. Шестов*

Шестов

ИТ ЦКО. 4227-48